
Ze zasedání zastupitelstva
3. zasedání zastupitelstva MOb Vítkovice se usku-

teãnilo v obfiadní síni na‰í radnice dne 14. prosince
2006. Jednání se zúãastnilo v‰ech 15 zastupitelÛ, kte-
fií projednali jednotlivé body schváleného programu
s následujícím v˘sledkem:

Zastupitelstvo MOb Vítkovice
1. zru‰ilo Jednací fiád ZMOb Vítkovice, schválen˘

dne 24. 3. 2003 a schválilo nov˘ Jednací fiád
ZMOb Vítkovice s úãinností od 14. 12. 2006.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

2. vzalo na vûdomí plán schÛzí rady a zasedání zastu-
pitelstva pro 1. pol. 2007.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

3. vzalo na vûdomí zápis z 1. zasedání finanãního v˘-
boru.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)
4. schválilo rozbory hospodafiení k 30. 9. 2006.
(v˘sledek hlasování: pro 8, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 7 zastupitelÛ)

5. schválilo rozpoãtová opatfiení podle pfiedloÏené
dÛvodové zprávy.
(v˘sledek hlasování: pro 11, proti 0, hlasování se
zdrÏeli 4 zastupitelé)

6. schválilo rozpoãet Sociálního fondu pro rok 2007.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

7. schválilo rozpoãtov˘ v˘hled pro roky 2008-2010.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

8. schválilo rozpoãet MOb Vítkovice pro rok 2007.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

9. rozhodlo svûfiit radû MOb Vítkovice pravomoc
schvalovat rozpoãtová opatfiení do úhrnné v˘‰e 10
% upraveného rozpoãtu vlastních pfiíjmÛ.
(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

10. rozhodlo o poskytnutí neinvestiãní dotace, nein-
vestiãního pfiíspûvku a uzavfiení smluv.

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

11. rozhodlo zru‰it své usnesení Zastupitelstva MOb
Vítkovice ã. 530/17.

(v˘sledek hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

12. rozhodlo uzavfiít dohody o splátkách pohledávek
ã. OB/En/5/2006.

(v˘sledek hlasování: pro 14, proti 0, hlasování se
zdrÏel 1 zastupitel)

13. vzalo na vûdomí Ïádost o prominutí pohledávky
a rozhodlo uzavfiít dohodu o prominutí pohledáv-
ky ve v˘‰i 50 % podle pfiedloÏeného návrhu ã.
OB/Pr/Hr/1/2006;

(v˘sledek hlasování: pro 13, proti 0, hlasování se
zdrÏeli 2 zastupitelé)

14. odloÏilo rozhodnutí o prodeji nemovitosti Erbenova
31 na zasedání zastupitelstva v mûsíci bfieznu 2007.

(v˘sledek hlasování: pro 8, proti 3, hlasování se
zdrÏeli 4 zastupitelé)

15. rozhodlo prodat nemovitosti na ul. Sirotãí 29.
(v˘sledek hlasování: pro 9, proti 0, hlasování se

zdrÏelo 6 zastupitelÛ)
16. rozhodlo prodat nemovitosti na ul. Sirotãí 29A.

(v˘sledek hlasování: pro 8, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 7 zastupitelÛ)

17. rozhodlo o zámûru prodat pozemky v k. ú. Zá-
bfieh-VÎ. (Maixnerova 7)

(v˘sledek hlasování: pro 12, proti 0, hlasování se
zdrÏeli 3 zastupitelé)

18. rozhodlo o zámûru prodat ãást pozemku parc. ã.
730/2 v k. ú. Vítkovice. (zahrada – P. Velikého 23)

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

19. rozhodlo prodat ãást pozemku parc. ã. 1353/1
v k. ú. Vítkovice. (pod pfiístavbou badm. kurtÛ)

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

20. rozhodlo prodat ãást pozemkÛ parc. ã. 590/1
a 589 v k. ú. Vítkovice. (zast. pl. a zahrada – Ne-
rudova 25)

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

21. svûfiilo zaji‰Èování konkrétních úkolÛ v samostat-
né pÛsobnosti starostovi.

(v˘sledek hlasování: pro 8, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 7 zastupitelÛ)

22. stanovilo pau‰ální ãástky náhrady v˘dûlku neuvolnû-
n˘m ãlenÛm ZMOb Vítkovice pro rok 2007 a schváli-
lo zásady pro poskytování pracovního volna s náhra-
dou mzdy a náhradu u‰lého v˘dûlku ãlenÛm ZMOb
Vítkovice, ktefií nejsou pro v˘kon své funkce dlouho-
dobû uvolnûni.

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

1/2007

Radnice informuje

VáÏení spoluobãané,
stojíme na prahu nového roku a proto bych vyuÏil prvního vydání vítkovického zpravodaje v ro-
ce 2007 k poohlédnutí za minul˘m rokem, ve kterém probûhly volby do zastupitelsk˘ch orgánÛ.

Za spolupráce s ãleny zastupitelstva a se zamûstnanci obvodního úfiadu se nám podafiilo usku-
teãnit vût‰inu úkolÛ, které jsme si vyt˘ãili v rozvoji na‰eho obvodu v minulém volebním obdo-
bí.

Koncepce rozvoje na‰eho obvodu vychází z volebních programÛ ODS a dal‰ích spolupracují-
cích politick˘ch stran, zastoupen˘ch v na‰em zastupitelstvu.

Mou prioritou bylo a bude zaji‰tûní bezpeãnosti, pofiádku a ochrany zdraví a majetku obãanÛ
a rázn˘ postup proti tûm, ktefií poru‰ují pravidla vzájemného souÏití.

Vûfiím, Ïe hospodafiení na‰eho obvodu nám nadále umoÏní pokraãovat v realizaci akcí, které
budou mûnit tváfi na‰eho obvodu.

Dovolte mi, abych podûkoval v‰em ãlenÛm minulého zastupitelstva, radû, v˘borÛm a komi-
sím za práci v minulém volebním období a nov˘m ãlenÛm zastupitelstva popfiál hodnû úspûchÛ
v jejich práci.

ZároveÀ bych chtûl podûkovat v‰em pracovníkÛm úfiadu, firmám a obãanÛm za vykonanou
práci ve prospûch Vítkovic.

Pro rok 2007 v‰em pfieji hodnû zdraví, ‰tûstí, milá slova a spokojenost na kaÏd˘ den.
Mgr. Petr Kutûj, starosta mûstského obvodu Vítkovice

(Pokraãování na str. 4)



KdyÏ jsem ‰el na
radnici, dal jsem si
hlavní cíl zlep‰it
informovanost ob-
ãanÛ a firem o zá-
mûrech radnice.

Informovat ob-
ãany chci proto, aby se mohli vãas vyjádfiit k zámû-
rÛm radnice a nûkdy svou pfiedstavou i radami po-
mohli problémy fie‰it.

Informovat firmy chci proto, aby se vãas mohly
pfiihlásit se sv˘mi nabídkami a radnice si pak mohla
vybrat z vût‰ího poãtu zájemcÛ, nabídek a cen.

BohuÏel jsem ihned narazil a jiÏ první ãlánek
mi bez toho, aby mû kdokoliv informoval neotiskli,

to jsem opravdu neãekal, s jak˘mi stereotypy se budu
muset pot˘kat. 

DrÏte mi palce, Vá‰ A. D.
Místostarosta, p. ing. Ale‰ Dobrozemsk˘, CSc.,

dal pfiednost rozhovoru se zástupcem TV Z1, 
p. Franti‰kem D˘malem:

Novou tváfií v zastupitelstvu mûstského obvodu
Vítkovice je 43 let˘ podnikatel ing. Ale‰ Dobrozem-
sk˘, CSc. Kandidoval za KDU-âSL jako nezávisl˘
a ze dne na den se stal ãlenem rady a posléze místo-
starostou vítkovické radnice. 
Pfiedstavoval jste si takov˘ start do komunální
politiky?

Já jsem do voleb ne‰el kvÛli nûjaké funkci, nebo
místu. Moje v˘zkumná firma funguje v˘bornû. Pro-

toÏe v‰ak jsem obãan Vítkovic, nemÛÏe mi jejich 
osud b˘t lhostejn˘. 
Zkuste svou vizi konkretizovat. 

Nebudu se ohlíÏet dozadu. V tomto volebním obdo-
bí ãeká obvod fiada nároãn˘ch investiãních akcí. Za
prioritu v‰ak povaÏuji o v‰ech zmûnách informovat ob-
ãany s pfiedstihem. V tomto smûru je co dohánût.

Proto bych jiÏ teì chtûl rozvinout diskusi. Má se 
opût rozkopat „Ruská“ k v˘mûnû tramvajového svr‰-
ku, toho by se mûlo vyuÏít k estetizaci celé této hlav-
ní tepny Vítkovic. ·iroké chodníky, aby v dfiívûj‰í
dobû zvládaly nával dûlníkÛ spûchajících pfied ‰estou
hodinou ranní do zamûstnání v Ïelezárnách, jsou
dnes pfiedimenzované. Chodníky by se mohly rozãle-

Co vás vedlo ke
kandidatufie v po-
sledních komu-
nálních volbách? 

Asi nejv˘stiÏ-
nûj‰í slovo pro od-
povûì je „pokraão-

vání“. S lehk˘m patosem lze fiíci pokraãování v roz-
dûlané práci. Pro mne osobnû se jedná jiÏ o ãtvrté vo-
lební období. Za tûch uplynul˘ch 12 let Vítkovice
pro‰ly zásadní promûnou. Z obvodu, urãeného k po-
stupnému zániku, se stává obvod s velk˘m mnoÏ-
stvím novû rekonstruovan˘ch domÛ, upraven˘ch
prostranství, chodníkÛ a cest, obvod, kam se zaãíná
vracet Ïivot, kde je zájem Ïít. DosaÏené v˘sledky
mohou tû‰it, ale ne pasivnû uspokojovat. PlánÛ dal‰í-
ho rozvoje je hodnû a pro jejich realizování jsou urãi-
tû v˘hodou zku‰enosti z práce v místní samosprávû
a ze spolupráce se státní správou.
Jaké jsou Va‰e priority a cíle v oblasti, kterou má-
te ve své pÛsobnosti? 

Ze své pozice místostarosty mám na starosti dva od-
bory – odbor financí, rozpoãtu, ‰kolství a kultury a od-
bor komunálních sluÏeb a dopravy. JiÏ z tûchto dlou-
h˘ch názvÛ je zfiejm˘ ‰irok˘ rozptyl jejich problemati-
ky. Pokusím se proto jednotlivé úseky struãnû popsat.

Jak se fiíká, peníze jsou aÏ na prvním místû. Jako
obvod musíme hospodafiit s vyrovnan˘m rozpoãtem.
Vlastní pfiíjmy na‰eho rozpoãtu jsou omezené, pro
vût‰í investice proto musíme Ïádat o dotace mûsto ãi
pfiíslu‰ná ministerstva. Základním a trval˘m úkolem
proto musí b˘t vyváÏené a hospodárné nakládání s fi-
nanãními prostfiedky.

V oblasti ‰kolství je ná‰ obvod zfiizovatelem 4
matefisk˘ch ‰kolek, organizaãnû spojen˘ch do jedné
pfiíspûvkové organizace. Základní ‰koly máme
v obvodû tfii. Jedna z nich je soukromá, takÏe obvod
má ve své správû dvû základní ‰koly. Nejvût‰ím
problémem, pfiedev‰ím ‰koly na ulici ·alounova, je
vysoká koncentrace dûtí ze sociálnû slab˘ch a ne-
pfiizpÛsobiv˘ch rodin. Touto problematikou se
dlouhodobû zab˘váme a podnikáme kroky ke zlep-
‰ení situace. JiÏ nûkolik let fungují tzv. nulté roãní-
ky, kde se nûkteré dûti uãí mj. i základním hygie-
nick˘m návykÛm a spoleãensk˘m normám. Za úzké
spolupráce se sociálním odborem byla tato pfied-
‰kolní v˘chova loni roz‰ífiena i na nové komunitní
centrum na Sirotãí ulici. Základním úkolem v této
oblasti zÛstává zv˘‰ení úrovnû vzdûlání dûtí ze so-
ciálnû slab˘ch a nepfiizpÛsobiv˘ch rodin a sníÏení
poãtu dûtí, které za sv˘m základním vzdûláním do-
jíÏdûjí do jin˘ch obvodÛ. Se ZU·, stfiedními ‰kola-
mi a uãili‰ti v na‰em obvodu chceme stále udrÏovat
dobrou spolupráci. 

V oblasti kultury chceme nadále organizovat ãi
podporovat kulturnû-spoleãenské akce a oÏivit tak
spoleãensk˘ Ïivot v na‰em obvodû. Dále budeme po-
kraãovat i ve zviditelÀování Vítkovic jako historické
lokality. V této souvislosti nás ãeká velmi v˘znamn˘
úkol – realizace grantu Evropské unie s názvem
„Propagace Vítkovic“. O cílech a náplni grantu bych
ãtenáfie zpravodaje rád podrobnûji informoval v pfií‰-
tím ãísle.

Komunální sluÏby zahrnují pfiedev‰ím úklid 
a údrÏbu zelenû. V tomto smûru je stále co zlep‰ovat.
Zneãi‰Èování obvodu je v‰ak potfiebné pfiedev‰ím

pfiedcházet a zde je nutná uvûdomûlost kaÏdého ob-
ãana.

V oblasti dopravy budeme dále pokraãovat v údrÏ-
bû a opravách chodníkÛ a komunikací. Budeme se
aktivnû zab˘vat problémem parkovacích ploch v na-
‰em obvodû. V této souvislosti pfiipravujeme projekt
tzv. statické dopravy v na‰em obvodû, kter˘ by mûl
podrobnû zmapovat stávající parkovací plochy, defi-
novat potfieby a moÏnosti vytvofiení nov˘ch parkova-
cích ploch, to v‰e za pfiímé spolupráce projektanta
s pfiíslu‰n˘mi komisemi rady.
Jaká je Va‰e obecná pfiedstava perspektivy Vít-
kovic? 

Na mapû Ostravy jsou Vítkovice stfiedem mûsta.
Pfiál bych si, aby kvalita Ïivota v na‰em obvodu této
geografické poloze odpovídala. V mé dlouhodobé
vizi jsou Vítkovice místem s kvalitním bydlením, sítí
obchodÛ a sluÏeb, to v‰e na základû zdÛraznûné his-
torické tradice, viditelné na zrekonstruovan˘ch his-
torick˘ch objektech. Souãástí této vize je také po-
stupn˘ rozvoj turistického ruchu, propojen˘ s tech-
nickou památkou Dolní oblasti a mûstem Ostravou
jako celkem.

Ve stfiednûdobé vizi by mûla b˘t oÏivením bydlení
a Ïivota v obvodu dostavba námûstí Jifiího z Podû-
brad, následnû i dostavba Mírového námûstí a ostat-
ních proluk. Základy rozvoje turistického ruchu by
mûla pfiinést jiÏ zmiÀovaná akce „Propagace Vítko-
vic“.

V souhrnu fieãeno, Vítkovice mají pfied sebou per-
spektivu rozvíjející se lokality a já této perspektivû
plnû vûfiím. 

(Pokraãování na str. 3)
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starosta Mgr. Petr Kutûj 65 let, Ïenat˘, 3 dûti ãlen ODS
1. místostarosta Ing. Leo‰ Adamík 45 let, rozveden˘, 2 dûti ãlen ODS
2. místostarosta Ing. Ale‰ Dobrozemsk˘, CSc. 43 let, Ïenat˘, dcera Hedvika nestraník, kandidoval za KDU-âSL
3. místostarosta Kristina Odehnalová 62 let, vdova, 3 dûti nestraník, kandidovala za âSSD
radní Jan Okoun 53 let, svobodn˘, bezdûtn˘ ãlen ODS

Ing. Leo‰ Adamík
Vystudoval jsem V·B Ostrava, odbor tepelná energetika, a v roce 1990 úspû‰nû absolvoval postgraduální studium na VÚT Br-

no. Od roku 1986 jsem pracoval jako projektant v EnergomontáÏích Liberec, v roce 2000 jsem zaãal podnikat a zaloÏil jsem firmu
PROTIS plus, zab˘vající se projekãní a konstrukãní ãinností v tepelné energetice. V roce 1990 jsem byl zakládajícím ãlenem OF
ve Vítkovicích, v roce 1994 jsem poprvé kandidoval do obecního zastupitelstva. Od roku 2002 zastávám funkci místostarosty.

Ing. Ale‰ Dobrozemsk˘
Do sv˘ch pûti let jsem vyrÛstal ve Vítkovicích, protoÏe otec byl konstruktérem v kotlárnû a pozdûji profesorem na vysoké ‰ko-

le. Pak jsme se odstûhovali. Po absolvování V·B jsem tam krátce pÛsobil jako asistent. V roce 1990 jsem zaloÏil v˘zkumnû v˘-
vojovou firmu EKOTERM, zamûfienou na ekologii a energetiku. Od roku 1995 se sídlem opût ve Vítkovicích. Je‰tû bych zmínil,
Ïe v souãasné dobû externû pfiedná‰ím na Vysoké ‰kole logistiky v Pfierovû. 

Nová Rada MOb Vítkovice
V návaznosti na v˘sledky komunálních voleb byla ustavena nová Rada mûstského obvodu Vítkovice. Redakãní rada si dovoluje seznámit vás s jednotliv˘mi ãleny:

Staronov˘ starosta se krátce pfiedstavil jiÏ na titulní stránce. Ostatní
radní pfiedstavujeme následnû. PoÏádali jsme je o krátk˘ Ïivotopis
a o odpovûdi na stejné dotazy:
1. Co vás vedlo ke kandidatufie v posledních komunálních volbách? 

2. Jaké jsou Va‰e priority a cíle v oblasti, kterou máte ve své pÛsobnos-
ti? 

3. Jaká je Va‰e obecná pfiedstava perspektivy Vítkovic? 
Zde pfiiná‰íme reakce kaÏdého z nich:



Co Vás vedlo ke kandidatufie
v posledních komunálních
volbách?

Tûch dÛvodÛ je více. Zmíním se alespoÀ o nûkte-
r˘ch, aniÏ bych je v tuto chvíli dával do nûjakého po-
fiadí. Jsem rád, Ïe mohu vyuÏít svého práva kandido-
vat ve volbách. Ve Vítkovicích, nejen Ïe jsem se na-
rodil (dokonce v domû, kde souãasnû bydlím), ale Ïi-
ji zde jiÏ jako moje ãtvrtá generace. Je to místo, kde
to znám, kde se dennodennû pohybuji, potkávám se
s lidmi a sdílím jejich radosti i starosti.

Nejsem ãlovûk lhostejn˘, nejsou mi lhostejné ani
vûci vefiejné a na svûtû jsme pfiece také proto, aby-
chom slouÏili lidem kolem nás. No a v neposlední fia-
dû, mám zfietelnou vizi o Vítkovicích a nejen o nich,
ale také o Ostravû celkovû.
Jaké jsou va‰e priority a cíle?

Podvûdomû budu mít stále na zfieteli to slovíãko
priority ve Va‰í otázce, neboÈ i v této ãásti Va‰eho
zájmu by se dalo odpovídat více, neÏ je asi smyslem
této prezentace. I kdyÏ se to mÛÏe jevit jako nûjaká
fráze, pro mû je dokonce základní prioritou, Ïe obec
je tu pro obãana a ne obrácenû. Domnívám se, Ïe po
celou dobu svého pÛsobení v komunální politice
vÏdy zcela zfietelnû zdÛrazÀuji, Ïe obec má obãanÛm
slouÏit, nesmí fiídit jejich Ïivoty. Je rozdíl mezi funk-
cí tehdej‰ích „národních v˘borÛ“ a dne‰ních radnic.

Slovíãkem dne‰ních nemám na mysli nûjaké nové
radnice, ale urãité ãasové pfiemostûní mezi obdobím,
kdy jejich fungování v tom pravém slova smyslu by-
lo na „nûjakou“ dobu pfieru‰eno tûmi národními v˘-
bory a obdobím jejich vzkfií‰ení od roku 1990. Ale
vraÈme se k tûm prioritám. Mezi nû zcela nevyhnu-
telnû patfií co nejménû vyhlá‰ek a byrokracie, neboÈ
kaÏdá vyhlá‰ka pfiiná‰í omezení svobod ãlovûka
a svobodu povaÏuji za základní hodnotu.

Cíle? Díky pfiízni obãanÛ také v leto‰ních komu-
nálních volbách bude moÏné navázat na dosavadní
práci, která by mûla vést k tomu, aby Vítkovice byly
pro obãana místem, kde chce a bude:
- bydlet a Ïít
- mít pocit bezpeãí
- moci v pfiípadû jeho zájmu podnikat,
- moci pracovat a také se bavit
- vzdûlávat se

Aby Vítkovice byly odu‰evnûné a Ïily.
Jaká je Va‰e obecná pfiedstava perspektivy Vít-
kovic?

Vítkovice nejsou samostatn˘m ostrÛvkem nebo
místem na okraji velkého mûsta. Vítkovice je nutné
vnímat naopak jako transitní obvod, kter˘ je souãásti
velké Ostravy. Obvod, kter˘ má svoji historii, do kte-
ré patfií zcela nevyhnutelnû Vítkovické Ïelezárny,
které na zaãátku minulého století, v dobû trÏní eko-
nomiky, byly vstfiícné a staly se „motorem“ infra-
struktury Vítkovic. Mezi kulturnû-prÛmyslov˘ po-
tenciál patfií nejen Dolní oblast, ale také Horní oblast
Vítkovic. Z mnoha dÛvodÛ vnímám Vítkovice jako
obvod specifick˘ a proto ve‰keré perspektivní vize
vidím v urãité kontinuitû s vizí mûsta Ostravy.
Z tûchto dÛvodÛ vûfiím, Ïe Vítkovice velmi pfiíznivû
a v˘znamnû pfiispûjí pfii rozvoji Ostravy k jejímu oÏi-
vení.

Co vás vedlo ke
kandidatufie v po-
sledních komu-
nálních volbách?

ProtoÏe mi není
jedno, jak prospe-
ruje mûstsk˘ ob-
vod Vítkovice a

protoÏe v posledních letech jsem nebyla zcela spoko-
jena s prací nûkter˘ch ãlenÛ zastupitelstva, rozhodla
jsem se kandidovat v komunálních volbách na pod-
zim roku 2006. Myslím si, Ïe mám dostatek ãasu
a troufám si fiíct i zku‰eností v oblasti sociální právû
z doby, kdy jsem pracovala jako vedoucí ‰kolní jídel-
ny a pfiicházela jsem do styku nejen s rodinami sociál-
nû slab˘mi, ale i s rómsk˘m obyvatelstvem a seniory.
Jaké jsou va‰e priority a cíle v oblasti, kterou má-
te ve své pÛsobnosti?

V˘‰e uveden˘m souãasnû vyjadfiuji i to, co je mou
prioritou v sociální oblasti, v níÏ jako místostarosta
mám v následujícím volebním období pracovat.
Chtûla bych, aby se i sociálnû slab‰í a rómské obyva-
telstvo zapojovalo smysluplnû do dûní na‰eho obvo-
du.
Jaká je va‰e obecná pfiedstava perspektivy Vítko-
vic? 

Má pfiedstava o práci v sociální oblasti po dobu
mého funkãního období je velmi prostá. Chtûla bych,
aby mûstsk˘ obvod Vítkovice mûl zase povûst lokali-
ty, v níÏ se bude obãanÛm dobfie bydlet, Ïe do na‰eho
obvodu se budou noví obãané rádi stûhovat a nebude
se o na‰em obvodu fiíkat, Ïe je „ãern˘m bodem“ Os-
travy, kde je nejvíce kriminality a kde není bezpeã-
no.

Îe ov‰em má cesta do zastupitelstva nebyla jedno-
duchá, dokazuje to, Ïe i kdyÏ jsem v roce 2000 

vstoupila do âSSD, protoÏe mi jejich program byl
celkem blízk˘, musela jsem na nátlak z této strany
v roce 2006, a to krátce po komunálních volbách, vy-
stoupit, neboÈ mi bylo vyhroÏováno vylouãením ze
strany pány Dlabalem a Pá‰ou, a to jen proto, Ïe jsem
odmítla podpofiit kandidáta pana Bednafiíka, kter˘
kandidoval za âSSD, protoÏe jsem nebyla pfiesvûd-
ãena o tom, Ïe to je osoba na svém místû a mûla jsem
velké v˘hrady k jeho osobnostním i pracovním kva-
litám. Naopak, podpofiila jsem souãasného starostu,
a to podle uveden˘ch pánÛ byl mÛj nejvût‰í prohfie-
‰ek.

Pfiesto ale mohu Vám, spoluobãanÛm na‰eho ob-
vodu slíbit, Ïe toto mé vnitfiní zklamání z neãist˘ch
praktik „pfiedvolebního boje“ nûkter˘ch ãlenÛ i sou-
ãasného zastupitelstva, nebude mít vliv na mou práci
ve prospûch vítkovického obvodu.
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Vyjádfiení redakãní rady:
Redakãní rada po celou dobu vydávání Zpravodaje Vítkovic nikdy zásadnû nezasahovala do publikova-

n˘ch textÛ. Redakãní rada pfiipravila pro toto vydání pfiedstavení nov˘ch radních formou odpovûdí na polo-
Ïené otázky. Ing. Dobrozemsk˘ text svého rozhovoru dodal jiÏ k termínu vydání minulého ãísla. Aby nebyl
celkov˘ zámûr naru‰en, odloÏili jsme vydání rozhovoru ing. Dobrozemského do tohoto vydání, a to bez jaké-
hokoliv zásahu do textu. DÛvody a zámûry byly ing. Dobrozemskému vysvûtleny. 

Kristina Odehnalová
Témûfi od svého narození jsem obãankou mûstské ãásti Ostrava-Vítkovice, konkrétnû 60 let. Dlouhá léta jsem pracovala jako

vedoucí ‰kolní jídelny v Ostravû-Vítkovicích a od roku 2006 jsem ve starobním dÛchodu.

Jan Okoun 
● narozen 3. 9. 1953 v Ostravû ● svobodn˘, bezdûtn˘ ● vzdûlání: Stfiední ekonomická ‰kola ● specializované, odborné kurzy

v oboru Mezinárodního zasilatelství ● ãásteãné, dálkové studium na Právnické fakultû Univerzity Karlovy ● zamûstnání: 1974 –
1993 âechofracht a.s. pro námofiní pfiepravu a mezinárodní zasilatelství ● od roku 1994 – dosud soukrom˘ podnikatel (zaloÏil
jsem soukromou firmu se zamûfiením na oblast Mezinárodního zasilatelství) ● vefiejné funkce: 1990 – 1994 zástupce starosty
MOb Vítkovice, 1994 – 1998 ãlen Rady, pfiedseda Bezpeãnostní komise, MOb Vítkovice, 1998 – 2002 zastupitel, ãlen Bezpeã-
nostní a Finanãní komise, MOb Vítkovice ● zastupitel mûsta Ostravy, ãlen Komise protidrogové a prevence kriminality, V˘boru
ZMO pro udûlování âestného obãanství mûsta Ostravy ● 2002 – 2006: Zastupitel, pfiedseda Kontrolního v˘boru a ãlen Bezpeã-
nostní komise, MOb Vítkovice ● zastupitel mûsta Ostravy, ãlen Komise protidrogové a prevence kriminality, V˘boru ZMO pro
udûlování âestného obãanství mûsta Ostravy ● politické a stranické funkce: do roku 1989 jsem nebyl v Ïádné politické stranû,
v listopadu 1989 jsem vstoupil do politiky pÛsobením v Obãanském fóru, po zániku OF do r. 1995 ãlenem KfiesÈansko demokra-
tické strany (KDS), v r. 1996 do‰lo k integraci KDS s ODS, od 16. 3. 1996 ãlen ODS, 2001 - dosud pfiedseda MS ODS v Ostravû-
Vítkovicích, 1996 – dosud, ãlen Oblastní rady ODS Ostrava ● záliby: umûní, fotografie, filmování, internet, oblíbená hudba jem-
n˘ jazz, dobr˘ pop.

nit a novû vyuÏít na parkovací místa, na místa zelenû
a místa nového architektonického ztvárnûní. Tyto
dosud monotónní okraje „Ruské“ upravit tak, aby
i cestující tramvají, jen projíÏdûjící Vítkovicemi, mû-
li chuÈ se zde zastavit a tfieba se zde i projít. 
A jaké dal‰í investice se pfiipravují?

Jednou z tûch viditelnûj‰ích bude rekonstrukce
po‰tovního úfiadu, bude se dále investovat do oprav
bytového fondu, pfiedev‰ím zvy‰ování kategorií by-
tÛ, oprav fasád a v˘mûn oken. Samozfiejmû v tempu,
jak to finance dovolí. 
VraÈme se je‰tû ke zv˘‰ení parkovacích míst na
„Ruské“, které pfiivítají pfiedev‰ím náv‰tûvníci

nemocnice a centra Vítkovic, ale jaké zmûny bu-
dou ãekat dal‰í ãásti obvodu? 

Inicioval jsem vznik uÏ‰í spolupráce právû komise
v˘stavby a komise dopravy, chci aby tyto komise vy-
pracovaly komplexní pohled na vyuÏití nezastavûn˘ch
a nevyuÏívan˘ch ploch, mám na mysli i komunikace
a chodníky, k jejich novému ztvárnûní a vyuÏití tfieba
i pro vznik nov˘ch parkovacích míst nebo zelenû. 
Není to pro komise pfiece jen tûÏk˘ úkol, nemûla
by radûji nûjaká renomovaná projekãní firma
zpracovat studii, tak jako napfiíklad zástavbu ãás-
ti námûstí Jifiího z Podûbrad?

Myslím si, Ïe ne. Komise budou mít za úkol rozvi-
nout diskusi obãanÛ, shromáÏdit názory a podkla-

dy zadání právû pro projektanta. I sebelep‰í projek-
tant nepromyslí v‰echny moÏnosti, varianty a souvis-
losti tak, jako ãlovûk, kter˘ kaÏd˘ den chodí okolo,
nebo se na to dívá ze svého okna. 

Proto pfiedev‰ím spoléhám na obãany, které bych
tímto chtûl vyzvat ke konkrétním pfiipomínkám ze
svého bezprostfiedního okolí a námûtÛm - nápadÛm
na fie‰ení problémÛ. 
To se vám mÛÏe vymstít. Dovedete si po takové
v˘zvû pfiedstavit ten nával. Dnes má v podstatû
kaÏd˘ nûjak˘ problém.

Do politiky jsme pfiece ‰li, abychom problémy po-
máhali fie‰it a ne se jen snaÏili je nevidût. 
Dûkuji za rozhovor. Franti‰ek D˘mal, televize Z1

(Dokonãení ze str. 2)



Nová galerie na Mírové ulici
18. prosince 2006 byla na Mírové ulici 27 otevfiena

minigalerie. Jako první se zde pfiedstavil ak. mal. Karol
Hercík. Tentokrát hlavnû fotografiemi, které doplnil nû-
kolika obrazy. Potû‰ující bylo, Ïe na vernisáÏi svého ko-
legu ze zastupitelstva pfii‰el potû‰it nezvykl˘ poãet vít-
kovick˘ch zastupitelÛ. Îe by kultura pfiestala b˘t ve Vít-
kovicích opomíjenou popelkou? Zájem hostÛ vernisáÏe
autora potû‰il, stejnû jako majitele objektu manÏele
Dobrozemské. Díla v galerii jsou prodejná.

Ak. mal. Karol Hercík nyní vystavuje novoroãenky
v ostravské konzervatofii, kde je mÛÏete vidût s fotogra-
fiemi Franti‰ka ¤ezníãka do 9. února 2007. 

O Vítkovicích v Hornickém muzeu
4. prosince 2006 se v Hornickém muzeu Landek

v Petfikovicích konal semináfi „Hornické památky na Os-
travsku“. Tentokrát odborníci informovali pfiítomné
o obnovû Národní kulturní památky DÛl Hlubina, hor-
nick˘ch koloniích, z nichÏ máme i na na‰em území po-
zÛstatky. Hovofiilo se o blíÏícím se roku schválení zafia-
zení ostravsk˘ch prÛmyslov˘ch památek do seznamu 
UNESCO. Odborníci si jsou vûdomi pokladÛ, které
v Ostravû v industriální oblasti máme. Ale co vy? Co
o tom víte? 

Poláci chtûjí spolupracovat
Sedm˘ prosincov˘ den pfiivítala AHOL SO· a VO·

v budovû na Du‰ní ulici hosty z polského Îywce. Poláci
mají zájem o spolupráci s ãesk˘mi ‰kolami a o spoluprá-
ci v jin˘ch oblastech, napfi. v oblasti kultury. Zástupci
mûsta vfiele hovofiili s místostarostou ing. Leo‰em Ada-
míkem, pfiedstavili své mezinárodní projekty. Byli jsme
pfiekvapeni jejich dynamiãností. Poláci to prostû umí,
jen pro mnohé z nás jsou prostû „na v˘chod“. 

Milé posezení v âeském domû
Posledního listopadového dne se vítkoviãtí Sokolové

se‰li v podveãer v âeském domû. Pfiipravili poho‰tûní,
podûkovali jubilantÛm a spoleãnû si zazpívali koledy.
Perliãkou zpívání bylo to, Ïe si v‰ichni pamatují jen prv-
ní sloky (ale to my v‰ichni, zkuste to). Aniãka BuroÀová
to tu‰ila, protoÏe mûla texty pfiipraveny a pfiedzpívala je.
Dagmar Vybíralová se ZdeÀkem âern˘m pfiekvapili
pásmem „Hoj, ty ·tûdr˘ veãere“. Nerudovy ver‰e s do-
provodem klavíru jsme si rádi poslechli, a kdyÏ k tomu
Zdenûk pfiidal historii skladby „Tichá noc, svatá noc“,

byli uÏ v‰ichni na Vánoce naladûni. UÏ jsou svátky za
námi, ale blíÏí se ‰ibfiinky! Ty budou 9. 2. 2006. Jste ví-
táni, jen je tfieba si objednat stÛl – na tel. 596 614 727. 

23. vzalo na vûdomí zápis z 1. zasedání kontrolního
v˘boru ze dne 6. 12. 2006 s v˘hradami k postupu

v˘boru v bodû 3 a 4 zápisu a uloÏilo Kontrolnímu
v˘boru Zastupitelstva MOb Vítkovice provûfiit
stavební úpravy domu Nerudova 27. 

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)

24. a) vzalo na vûdomí navrÏené varianty fie‰ení do-

stavby nám. J. z Podûbrad a doporuãilo provede-
ní zástavby jiÏní ãásti námûstí J. z Podûbrad.

(v˘sledek hlasování: pro 15, proti 0, hlasování se
zdrÏelo 0 zastupitelÛ)
Pfií‰tí zasedání zastupitelstva na‰eho mûstského

obvodu se uskuteãní dne 12. bfiezna 2007 v 15.00
hod. v obfiadní síni vítkovické radnice. (j‰)
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Radnice informuje

(Dokonãení ze str. 1)

Zastupitelstvo mûstského obvodu Vítkovice schvá-
lilo dne 14. 12. 2006, usnesením ãíslo 31/3, rozpoãet
pro rok 2007 v celkovém objemu v˘dajÛ ve v˘‰i
77 143 tis. Kã. Ve schváleném rozpoãtu nejsou zafia-
zeny v˘daje na sociální dávky, které budou v objemu
cca 43 000 tis. Kã. Tyto budou zapojeny do rozpoãtu
rozpoãtov˘m opatfiením v únoru.
Rozpoãet pfiíjmÛ:
DaÀové pfiíjmy 17 540 tis. Kã
NedaÀové pfiíjmy 36 283 tis. Kã
Kapitálové pfiíjmy 5 953 tis. Kã
Dotace 21 008 tis. Kã
Pfiíjmy celkem 80 784 tis. Kã 
Financování - 3 641 tis. Kã
(splátky úvûrÛ a pÛjãek)
Celkové zdroje 77 143 tis. Kã
Rozdûlení zdrojÛ do odvûtví:
Silnice, chodníky, parkovi‰tû 6 100 tis. Kã
·kolství 5 176 tis. Kã
Kultura 596 tis. Kã
Tûlov˘chova a voln˘ ãas mládeÏe 134 tis. Kã
Bytové hospodáfiství 24 729 tis. Kã
Správa majetku 373 tis. Kã
Nebytové hospodáfiství 2 537 tis. Kã
Pohfiebnictví 2 240 tis. Kã
Komunální sluÏby 4 360 tis. Kã
Svoz a nakládání s odpady 800 tis. Kã
Péãe o zeleÀ 1 080 tis. Kã
Peãovatelská sluÏba a klub dÛchodcÛ 1 134 tis. Kã

Ostatní sociální péãe 126 tis. Kã
Místní zastupitelské orgány 1 995 tis. Kã
âinnost místní správy 22 233 tis. Kã
V˘daje z finanãních operací 190 tis. Kã
Rezerva 3 340 tis. Kã 

V rezervû jsou finanãní prostfiedky na vyúãtování
sluÏeb z bytÛ a nebytov˘ch prostor ve v˘‰i 1 650 tis.
Kã a zb˘vající ãást je na finanãní dary a projekt k pro-
pagaci Vítkovic.
Jmenovit˘ pfiehled akcí ze schváleného rozpoãtu:
- generální oprava ulice Oceláfiská – úsek za Rudnou
- pofiízení 2 ks ãekáren MHD
- generální oprava chodníku ul. Halasova - v˘chodní
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- oprava chodníku ul. Ruská – u nemocnice
- oprava venkovních omítek domÛ Dehtova 7, 9
- v˘mûna oken v domû Thomayerova 26
- v˘mûna oken v domû ·tramberská 14
- generální oprava domu ·alounova 18
- oprava stfiechy domu Jeremenkova 16
- oprava stfiechy domu Thomayerova 28
- oprava balkonÛ domu Jeremenkova 19
- oprava a nátûr oken Syllabova 32 – 34
- oprava komínov˘ch tûles Rudná 44-52, Jeremenko-

va 16 a Sirotãí 39A
- oprava stfiechy kaple na hfibitovû
- zastfie‰ení vstupu k obfiadní síni na hfibitovû
- rekonstrukce domu Nerudova 27

Marie Braková, vedoucí odboru FR·aK

Rozpoãet mûstského obvodu Vítkovice pro rok 2007

Poãet obyvatel hlá‰en˘ch k trvalému pobytu ve Vítkovicích k 31. 12. 2006
do 15 let                                               nad 15 let                                                     celkem

muÏi Ïeny celkem muÏi Ïeny celkem muÏi Ïeny celkem
733 706 1439 3003 2970 5973 3736 3676 7412

Kultura
Program knihovny v lednu

Milí ãtenáfii, 
pfiejeme vám do roku 2007 mnoho úspûchÛ v osobním
i profesním Ïivotû. I v lednu jsme pro vás pfiipravili zají-
mav˘ doprovodn˘ program na‰ich knihovnick˘ch slu-
Ïeb. 

VernisáÏe a v˘stavy
V˘stava fotografií Alice Gregorãíkové „Tak to vidím

já“ potrvá v prostorách na‰í knihovny do 31. ledna. Poté
ji vystfiídá v˘stava komorní grafiky akad. malífie Karola
Hercíka. VernisáÏ se uskuteãní 5. února v 17.00 hod.
V˘stava potrvá do 2. bfiezna.

Pro dûti máme pfiipraven˘ pestr˘ program
Cel˘ mûsíc leden probíhala soutûÏ „Poznej Vietnam“.

Dûti dostaly kviz jejich vûkové kategorie. Tato soutûÏ
probûhla v rámci projektu „V‰ichni jsme tady doma“.

„Vûjífie“ - tvÛrãí dílna
Dûti vyrábûly malované a vystfiihované vûjífie z papí-

ru. Dílna probûhla v pátek 12. ledna od 13.00 do 15.30
hod. v rámci projektu „V‰ichni jsme tady doma“.

ZasnûÏené mûsteãko – v˘tvarná dílna 
Dûti budou vyrábût zasnûÏené domeãky pomocí le-

penky a hedvábného papíru. Dílna probûhne v pátek 26.
ledna od 13.00 do 15.30 hod.

Tato akce probûhne v rámci projektu „Dvefie dokofián
- O vudar pale”.

Beseda „Umím poznávat ãas“ z cyklu besed „UÏ vím,
uÏ umím....” – je urãena dûtem nult˘ch roãníkÛ a prvních
tfiíd Z·. Dûti se zábavnou formou seznámí s pojmem
„ãasu” a sestaví si svÛj denní rozvrh. Tato akce je pro
skupiny a je nutné se pfiedem objednat. Beseda probûhne
v rámci projektu „Dvefie dokofián - O vudar pale”.

Dana Gurecká

Z notesu kronikáfiky

Akademick˘ malífi Karol Hercík

Mimina se uãí plavat
V loÀském roce byli mezi novû narozen˘mi miminky

moji dva vnouãci. ReportáÏ z porodnice se k vám nedo-
stala, ale pfiedstavte si – uÏ se ve Vítkovické nemocnici
uãí moji kluãíci plavat! Je to úÏasné vidût miminka ve
vodû, jakoby tam patfiila (a vlastnû ano). Pamatuji si ven-
kovní nemocniãní poÏární nádrÏ se zlat˘mi rybiãkami,
která byla uprostfied nemocniãního areálu. Ty moje dvû
rybiãky v rehabilitaãním bazénu jsou taky zlaté, mrskají
se stejnû a nepotfiebuji potkat zlatou rybku pro splnûní
pfiání. Co pfiát více, aby v‰echna miminka narozená v na-
‰í nemocnici byla ‰Èastná a zdravá, aÈ tûch, ktefií mají
v rodném listû rodi‰tû Vítkovice, pfiib˘vá! 

Text a fota: Lenka Kocierzová

Dagmar Vybíralová



Dûti z pfiípravn˘ch roãníkÛ na Z· ·alounova 56 dosta-
ly 20. prosince 2007 pfiekrásné dárky pod vánoãní stro-
meãek, které jim pfiijeli pfiedat do ‰koly zamûstnanci Vû-
zeÀské sluÏby âeské republiky – vûznice Hefimanice.

Pod odborn˘m vedením pedagogÛ volného ãasu ve
vûznici v Hefimanicích byly pro na‰e dûti zhotoveny
dfievûné hraãky, které budou dûtem slouÏit nejenom ke
hraní, ale i k rozvíjení psychomotorické i hudební v˘-
chovy. Jsou zde hraãky od nákladního vláãku, bagru na
ovládání, parního válce, kolébky pro panenky i sady
pro poznávání podle hmatu, hudební nástroje, ‰nûrova-
cí bota, poãítadlo, v˘ukové hodiny, navlékací knoflík
a mnoho a mnoho jin˘ch, celkem 38 kusÛ dfievûn˘ch
v˘robkÛ.

Dûti byly z dárkÛ nad‰ené a kvÛli nûkter˘m hraã-
kám vznikla ihned velká rivalita, hlavnû o houpacího
losa. 

Dûti na oplátku hostÛm zazpívaly, zatanãily a pfiedaly
malé dáreãky, které pro nû sami pfiipravily.

Mgr. Libu‰e Hermannová, fieditelka ‰koly

V posledním listopadovém odpoledni se uskuteãnilo
pfiedvánoãní setkání s dûtmi, maminkami a uãiteli na‰í
‰koly. Toto setkání jsme nazvali „Vánoãní dílna“. Bylo
nachystáno sedm stanovi‰È - dílen s rÛzn˘mi ãinnostmi.

Dûti za pomocí maminek a pedagogÛ vyrábûly v „díl-
nách“ vánoãní pfiáníãka, zdobily perníãky, které si pfie-
dem napekly v na‰í cviãné kuchyni. Velmi zdafiilé byly
svícny z jablíãek a zápichy do kvûtináãÛ s vánoãními
motivy. Chlapce zlákala dílna - zlacení ofiechÛ. Velmi
pÛsobivá byla jablíãka zdobená pfiírodními plody. Okna
mnoh˘ch domácností na Vánoce zdobily dûtmi vyrobe-
né snûhové vloãky.

Pedagogové pfiipravili pro v‰echny velmi pfiíjemné
prostfiedí s vánoãní v˘zdobou, nastrojen˘m stromeãkem
a poslechem vánoãních koled.

Myslím si, Ïe v‰ichni se rozcházeli s pfiíjemn˘m poci-
tem pûknû stráveného pÛldne v na‰í ‰kole.

Na jafie pfií‰tího roku chystáme dal‰í takovéto setkání,
které bude vûnováno svátkÛm jara - „Velikonoãní díl-
ny“.

Mgr. Libu‰e Hermannová, fieditelka ‰koly 

Na‰i „NULËÁâCI“ Z· ·alounova 56 si pfiipravili
k pfiíleÏitosti vánoãních svátkÛ pestrou a veselou nabíd-
ku pro rodiãe. Maminky se s dûtmi se‰ly ve sváteãnû vy-
zdobené ‰kolní jídelnû u vánoãního stromeãku. Kromû
milého kulturního programu jejich dûtí je tam ãekalo
i vánoãní poho‰tûní. Uãitelky pfiípravn˘ch tfiíd jim na-
bídly vánoãku, kávu a ãaj, dûti mûly pfiipraveny vlastno-
ruãnû peãené vánoãní perníãky a vizovické peãivo a ma-
minky se pochlubily nabídkou a ochutnávkou ãerstvého
domácího cukroví. Jako hosté pfii‰ly také dûti z 1. tfiídy
se svou paní uãitelkou. Ti se také zapojily do mikulá‰-
ského programu. „NULËÁâCI“ je totiÏ pfiímo na besíd-
ce bleskurychle nauãili tancovat kankán. Spoleãné kan-
kánové zakonãení besídky mûlo velik˘ ohlas u rodiãÛ.
Maminky slíbily, Ïe budou na pfií‰tí besídku (tentokrát
ke Dni matek) doma s dûtmi trénovat a pak spoleãnû
„kankánovat” se sv˘mi ratolestmi pfii vystoupení. Samo-
zfiejmû, Ïe nechybûly ani dáreãky pro dûti (pexesa 
a omalovánky). A jak jinak, neÏ se zdravotní tematikou.
VÏdyÈ jsme také „ZDRAVÍ NULËÁâCI“, ktefií si
ov‰em mohou také nûkdy zamlsat! Zvlá‰tû o Vánocích!
V tomto adventním období v‰ak dûti nezapomnûly ani

na babiãky z Domova dÛchodcÛ na Sirotãí ulici. JiÏ tra-
diãnû je pfii‰ly potû‰it sv˘m vánoãním pásmem a spous-
tou vlastnoruãnû vyroben˘ch dáreãkÛ. Za odmûnu do-
staly ply‰ové „vãelky Máje“. „NULËÁâCI“ mají za se-
bou je‰tû dal‰í pfiedvánoãní koledování. Dûti se tû‰ily na
radnici, na Stfiední a vy‰‰í zdravotnickou ‰kolu a do
místní knihovny, kde chtûly také pozdravit a potû‰it –
vÏdyÈ vánoãní pfiáníãka a dáreãky mûly uÏ pfiipraveny!

A vám, na‰i milí ãtenáfii a pfiíznivci, také pfiejí hodnû
zdraví a ‰tûstí do nového roku 2007 Va‰i „NULËÁâCI“
a jejich tfiídní uãitelky Bc. M. Poláãková a L. Malá.
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Dárky pro dûti z pfiípravn˘ch roãníkÛ

„Vánoãní dílna” na Z· ·alounova v O.-Vítkovicích

Vánoãní kankán

Na náv‰tûvû u jeskynûk
UÏ po nûkolikáté jste mohli v tramvaji ã. 2, jedoucí

z Vítkovic do centra Ostravy, vidût cestovat deset dûti se
dvûma uãitelkami. Na dotaz spolucestujících, kam je-
dou, dûti odpovídají: „Do jeskynû za jeskyÀkami.“ Jaká
je pravda? Dûti jedou nav‰tívit pohádkovou jeskyni na
Fifejdách, kde jejich rozzáfiené oãi vidí za kaÏd˘m kráp-
níkem malou pohádkovou jeskyÀku. V kouzelné atmo-
sféfie solné jeskynû pak relaxují u pohádek a hudby, hra-
jí si jako na pláÏi s kbelíãky a lopatkami se solí z Mrtvé-
ho mofie. Vûfiíme, Ïe pobyt v solné jeskyni pfiispûje 
k upevnûní zdraví tûchto maliãk˘ch dûtí. Tuto nadstan-
dardní péãi umoÏnila v‰em padesáti dûtem z matefiské
‰koly Kofienského 9 jedna z maminek, která ozdravnou
kúru na‰im dûtem sponzorovala.

Za dûti dûkuje pedagogick˘ kolektiv ‰kolky

Milí seniofii,
pfii Stfiední zdravotnické ‰kole v Ostravû-Vítkovicích
pÛsobí jiÏ od roku 2004 Univerzita volného ãasu, která
nabízí zajímavé vyplnûní volného ãasu pro dfiíve naroze-
né. V rámci projektu mají seniofii moÏnost nav‰tûvovat
pfiedná‰ky související s problematikou jejich vûku. V le-
to‰ním roce zazní tato témata: onemocnûní srdce, cév,
nové informace v sociálním zabezpeãení, hudba v na‰em
Ïivotû, poãítaã - ná‰ kamarád (praktická v˘uka), po sto-
pách historické Ostravy, kurzy tvofiivosti, bylinky v na-
‰em Ïivotû aj. Pfiihlásit se mÛÏete do 31. ledna 2007 vy-
plnûním pfiihlá‰ky, kterou je moÏné si vyzvednout na
vrátnici na SZ· Ostrava, Jeremenkova 2, O.-Vítkovice.
BliÏ‰í informace podá Mgr. Havlásková na tel. 596 614
039. Zápis probûhne 1. února 2007 od 15 hod. na SZ·
Ostrava. Poplatek za studium ãiní 1000 Kã na dva se-
mestry.

Pfiijìte poznat nové pfiátele! Petra Havlásková

Je‰tû jedno ohlédnutí 
za sváteãními dny

Jistû nám nikdo nebude mít za zlé, Ïe se v krátkosti
vrátíme ke sváteãním dnÛm v závûru loÀského roku. Vá-
noãní období jakoby umocÀovalo pfiání lidí setkat se
s pfiáteli, se znám˘mi nebo jen udûlat radost lidem, tfieba
i neznám˘m. S tímto pfiáním zapoãala svou práci v roli
místostarostky také paní Kristina Odehnalová, která po-
máhá fie‰it nelehké problémy v sociální oblasti, kterou
má na starosti. A právû v pfiedvánoãním ãase se snaÏila
ve spolupráci se sociálním odborem a peãovatelskou
sluÏbou na‰eho úfiadu zpfiíjemnit a rozradostnit na‰e ma-
lé obãany, ale i ty star‰í – seniory. Tak bylo zorganizo-
váno posezení u stromeãku pro nejmen‰í dûti v Komu-
nitním centru na ulici Sirotãí. Úfiad finanãnû pfiispûl na
zakoupení drobn˘ch balíãkÛ, ovoce a sladkostí, které pa-
ní místostarostka spolu s paní Kokyovou z Komunitního
centra 5. 12. dopoledne a 7. 12. 2006 odpoledne pfiedá-
vala dûtem. K vánoãní nadílce patfiilo i kulturní vystou-
pení a v závûru si dobfie naladûní hosté spolu s dûtmi
spoleãnû zazpívali. 

Následující t˘den dne 15. 12. 2006 byl zorganizován
vánoãní veãírek tentokrát pro vítkovické seniory z Do-
mu s peãovatelskou sluÏbou na ul. Lidické. Uskuteãnil
se v klubu dÛchodcÛ, kter˘ paní Odehnalová, Báliková
a Lauerová slavnostnû ozdobily, pfiipravily chlebíãky,
cukroví a malé dárky, nechybûla Ïivá hudba a ukázky
spoleãenského tance pfiedvedené mladiãk˘mi taneãníky
v krásn˘ch ‰atiãkách. V‰em zúãastnûn˘m se tento veãer
moc líbil, mnozí si zatanãili nebo aspoÀ pfii znám˘ch
písních svého mládí zazpívali. A kdo se nemohl veãírku
zúãastnit, tûm obûtavé organizátorky poho‰tûní a dáreã-
ky pfiivezly aÏ do jejich domovÛ. Redakãní rada 

Dárky

„NulÈáãci“

Vánoãní jarmark na Z· ·alounova
Jak uÏ se stalo tradicí, pro velk˘ úspûch si dûti za pomo-

cí asistentÛ pedagoga zorganizovaly vánoãní jarmark, kte-
r˘ probûhl v prostorách ‰koly 13. 12. 2006.

KaÏdá tfiída si pfiipravila svÛj stáneãek, kde dûti nabízely
své v˘robky v podobû vlastnoruãnû upeãen˘ch a nazdobe-
n˘ch perníãkÛ, vánoãních pfiáníãek, ozdob na stromeãek
a spoustu jin˘ch drobností a sladkostí s vánoãní tematikou.

Na vánoãním jarmarku se prodávaly i pohlednice, které
zaslalo obãanské sdruÏení CPK-CHRPA v Pardubicích.
PenûÏní v˘tûÏek ze zakoupen˘ch pohlednic jim byl zaslán
jako vefiejná sbírka na v˘cvik koní, ktefií jsou potom pfiedá-
vány potfiebn˘m rehabilitaãním ústavÛm pro léãbu hipote-
rapií. Mgr. Libu‰e Hermannová, fieditelka ‰koly Vánoãní jarmark ve ‰kole

Z DOPISÒ NA·ICH âTENÁ¤Ò
P. F. Dûkujeme obecnímu úfiadu ve Vítkovicích

za pozornost, kterou vûnuje nám, dÛchodcÛm,
zvlá‰tû pfii na‰ich v˘znamn˘ch Ïivotních jubileích.
Mile nás potû‰il i projev p. Dlabala a organizace pí
Klabáãkové.

Velice nás potû‰ilo i vystoupení ÏákÛ ze Z· ·a-
lounova a zároveÀ dûkujeme i pedagogick˘m pra-
covníkÛm za pfiípravu tohoto vystoupení.

Za seniory Eva Vlãková
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Nejvy‰‰í soutûÏ hokejistÛ – I. liga - se za-
ãala hrát dne 3. ledna 1937 - první ligov˘ zá-
pas vidûlo publikum ve Vítkovicích na Pavi-
lonû. Byla to premiéra I. roãníku celostátní
hokejové ligy, zápas SSK Vítkovice - Sparta
Praha skonãil v˘sledkem 1:1. Vítkovice se 
ujaly vedení v I. tfietinû brankou Viléma Ku-
beãky, kter˘ se tak nesmazatelnû zapsal do
historie ãs. hokeje. Letos 3. ledna to tedy by-
lo rovn˘ch 70 let od zahájení prvoligové sou-
tûÏe v âeskoslovensku. Vítkovick˘ t˘m hrál
v sestavû: Vorel - V. Klevar, B. Klevar, ·au-
er, Slovák, Nov˘, Milíãek, Kubeãka a Duda.

◆ ◆ ◆

Bronzov˘ medailista z OH v Aténách,
skokan do v˘‰ky Jaroslav Bába, uÏ je zase
fit a tû‰í se na návrat do svûtové skokanské e-
lity. Vloni v únoru si pfiivodil váÏné zranûní
kotníku, kvÛli kterému sledoval v roce 2006
mítinky nejlep‰ích jen zpovzdálí. Jeho ny-
nûj‰í optimismus posiluje prÛbûh podzimní
pfiípravy, kterou odstartoval na zaãátku fiíjna
v Tatrách a zatím poslední kemp absolvoval
na Kanársk˘ch ostrovech. „Je‰tû pfied odjez-
dem do Tater jsem byl t˘den v Egyptû, kde

Pfiedstavujeme se vám
Historie organizované turistiky
zdravotnû postiÏen˘ch na Os-
travsku sahá do poãátkÛ 80. let
minulého století. V té dobû
vznikla pfii TJ Baník Ostrava

sekce ZdP sportovcÛ. Jejími ãleny se stali i zra-
kovû postiÏení turisté. Ti patfiili od samotného
zrodu oddílu k nejaktivnûj‰ím ze v‰ech skupin.

Klub ãesk˘ch turistÛ, kter˘ byl v roce 1949
násilnû zaãlenûn do âSTV, obnovil po roce
1990 svou ãinnost. Do KâT vstupovali handi-
capovaní turisté pod hlaviãkou zdravotnû po-
stiÏen˘ch. V lednu 1993 do‰lo ke vzniku samo-
statného odboru zrakovû postiÏen˘ch Ostrava.

Odbor ZP KâT Ostrava zpfiístupÀuje turisti-
ku nevidom˘m a slabozrak˘m v‰ech vûkov˘ch
kategorií a v‰ech stupÀÛ zrakového postiÏení.
Preferuje nenároãnou relaxaãní formu pohybu.
Délka tras, povaha terénu a pfiev˘‰ení jsou
uzpÛsobeny schopnostem a moÏnostem sv˘ch
ãlenÛ. DÛleÏit˘m aspektem je sdruÏování osob
stejného postiÏení a stejn˘ch zájmÛ, samostat-
n˘ pohyb a orientace v terénu. Pobyt v pfiírodû,
poznávání nov˘ch míst zvy‰uje fyzickou kon-
dici ãlenÛ a jejich sebevûdomí. Nevidomí se 

úãastní akcí v doprovodu sv˘ch vidících rodin-
n˘ch pfiíslu‰níkÛ, pfiátel a znám˘ch. Osoby se
zbytky zraku a slabozrací se mohou pohybovat
v poãetné skupinû i bez doprovodu. Pravidelná
vzájemná komunikace, pfiedávání informací
a zku‰eností vytváfií trvalá pfiátelství a dobré
vztahy. Do ãinnosti oddílu spadá kromû aktiv-
ního pohybu i náv‰tûva pamûtihodností a kul-
turních zafiízení. Expozice jsou podle moÏností
zpfiístupÀovány tûÏce zrakovû postiÏen˘m for-
mou haptick˘ch prohlídek. Zcela pfiirozenou
souãástí akcí je nezbytn˘ verbální doprovod.

Oddíl poÏádá celoroãnû zhruba 20 jednoden-
ních vycházek a dva vícedenní srazy. Soustfie-
ìuje se na okolí Ostravy, Opavsko, Novojiãín-
sko, Krnovsko, Tû‰ínsko, na oblast Beskyd, 
Odersk˘ch, Host˘nsk˘ch a Vizovick˘ch vrchÛ
a Jeseníky. Nûkolikadenní akce se konají na
rÛzn˘ch místech republiky. Dvû tradiãní vy-
cházky s názvy „Pochod po Prajské“ a „Z Kun-
ãic pod Ondfiejníkem na Ostravici“ jsou zafia-
zeny do kalendáfie akcí Moravskoslezské ob-
lasti KâT. Stav ãlenské základny se pohybuje
kolem 30 osob. Oddíl má vy‰kolené 3 cviãitele
I. stupnû (vedoucí základní turistiky).

Pát˘m rokem probíhá v zimních mûsících
akce „Poznej své mûsto“. Je zamûfiena na po-
znávání nejzajímavûj‰ích pamûtihodností, ex-
pozic a zajímav˘ch míst centra Ostravy a pfii-
lehl˘ch mûstsk˘ch ãástí. V˘znamnou sloÏku
kulturního dûdictví Ostravy pfiedstavují tech-
nické prÛmyslové památky, napfi. dÛl Michal
v Michálkovicích, Landek Park v Petfikovicích
apod., v nichÏ vznikly v nûkolika posledních
letech zajímavé expozice.

V lednu 2007 pokraãuje akce „Poznej své
mûsto“ náv‰tûvou mûstské ãásti Vítkovice
a Mariánské Hory. Vítkovice pfiedstavují jedi-
neãn˘ soubor cihlové neomítané architektury
v novogotickém, novorenesanãním a secesním
slohu (kostel, radnice, závodní hotel, trÏnice,
nemocnice, b˘v. kolonie apod.). V roce 2008
slaví tato mûstská ãást stoleté v˘roãí pov˘‰ení
na mûsto.

Odbor zrakovû postiÏen˘ch KâT Ostrava na-
bízí ãlenství v‰em lidem se zrakov˘m handica-
pem, osobám s kombinovan˘m postiÏením
a seniorÛm. Zájemci se mohou pfiihlásit u pfied-
sedy oddílu Mgr. Milana Linharta, tel.:
596 744 711. Mgr. Milan Linhart

V Charbinu 1957 (ze soukromého archívu Josefa Mikolá‰e).

Dal‰í jubileum, tentokrát 50. v˘roãí nejvzdálenûj‰ího zájezdu hokejistÛ Vítkovic,
spadá rovnûÏ do mûsíce ledna: vlastnû uÏ na Silvestra v roce 1956 nasedla v˘prava vítko-
vick˘ch hokejistÛ do letadla TU 104 a z Prahy nabrala kurs Moskva, Omsk, lrkutsk, Ulan
Bator a v˘prava pfiistála v Pekingu. Do té doby a ani potom aÏ do dne‰ních dnÛ v âínû Ïád-
n˘ ãesk˘ hokejista nehrál, takÏe je to sv˘m zpÛsobem rozhodnû zajímav˘ moment v Ïivotû
vítkovického hokeje. V˘pravu vedl pfiedseda oddílu stavitel Antonín Beránek, trenérem byl
Vladimír Komínek, kapitánem Ladislav Stanûk. Dále hráãi: Nachmilner a Mikolá‰ - Václav
Bubník, Remiá‰, Planka, Lidral, Cvikl, Schober, Seiml, BlaÏek, Netoliãka, Va‰at, Garstka,
Sysala, Oldfiich Pavlík. Vítkovice odehrály pût vítûzn˘ch utkání - v Pekingu 27:3, v âan-ãu-
nu 28:2, v Charbinu 15:1 a 11:3 a v Mukdenu 15:0. Témûfi stovka gólÛ, v‰e se hrálo na pfií-
rodním ledû a mrzlo, nûkdy i minus 30 stupÀÛ.

Vítkovick˘ sport 
pfied dávn˘mi 

lety a dnes

(Pokraãování na str. 7)
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Zápasníci TJ Sokol Vítkovice 
mistfii âeské republiky ve volném stylu

jsem nabíral sílu a regeneroval.“ V listopadû
mûl sice drobné problémy s achilovkou na
levé, operované noze, ale na‰tûstí se ukázalo,
Ïe ne‰lo o nic váÏného. „Hlavnû, Ïe noha dr-
Ïí, zatím jsem se zamûfiil na techniku, vysoko
jsem je‰tû skákat nezaãal, na to je je‰tû dost
ãasu.“ Nyní v první polovinû ledna je v pfií-
pravû v Praze na Strahovû, u nás v Ostravû
není vhodná hala. Seriál závodÛ pro Bábu
zaãne 20. ledna, kdy se pfiedstaví v Hustope-
ãích, následovat budou soutûÏe v Ostravû
a Tfiinci, v únoru se vydá na oblíbené turné
do Banské Bystrice, potom uÏ cestuje do
Stockholmu a poté uÏ jenom republikov˘
‰ampionát a halové ME v Anglii. Celkem by
mûlo jít o devût startÛ i s vrcholem sezony.
Jeho pooperaãní maximum zatím je 210 cm,
pfied zranûním atakoval laÈku o 30 cm v˘‰e.
„Myslím, Ïe bych mûl momentálnû skákat
220 cm bez vût‰ích problémÛ,“ meditoval Ja-
roslav Bába.

◆ ◆ ◆

Hokejisté Vítkovic se mohou chlubit vy-
trvalostí – vÏdyÈ v loÀském roce dovr‰il je-
jich b˘val˘ kapitán LADISLAV STANùK
18. fiíjna 85 let a obránce EDUARD REMI-
Á· oslavil 13. fiíjna své 80. narozeniny.
V mûsíci lednu, pfiesnû 10. 1. 2007, oslavil
své 80. narozeniny ing. OLD¤ICH PAV-
LÍK, kdysi univerzální hokejista, kter˘ umûl
hrát stejné dobfie v obranû jako v útoku.
Sportovní, ale zejména hokejová vefiejnost se
pfiipojuje k poãetn˘m gratulantÛm!

◆ ◆ ◆

Fotbalisté opût vymûnili trenéry. Vítko-
vické fotbalisty uÏ netrénuje Václav Danûk
s Du‰anem Vrtûm (oba z BazalÛ)! Neutû‰ené
v˘sledky, kter˘ch na‰i fotbalisté dosahovali
v podzimní sezonû, pfiivedly Lubomíra Vlka,
‰éfa vítkovického oddílu, k ráznému kroku -
na místo odvolan˘ch trenérÛ nastoupili dva
muÏi, kter˘m tluãe pod dresem vítkovické
srdce. Hlavním trenérem se stal ALOIS
GRUSSMANN a KAREL OREL je asisten-
tem. B˘val˘ vítkovick˘ halv prokázal své
trenérské schopnosti nejlépe v loÀské sezo-
nû, kdy vedl t˘m Jakubãovic a nasbíral s ním
témûfi dvojnásobek bodÛ, neÏ získaly Vítko-
vice! Vûfiíme, Ïe se karta obrátí a Vítkovice
budou stoupat v tabulce vzhÛru, nebo ales-
poÀ nebudou mít starosti se záchranou ve
druholigové soutûÏi! (mi)

Vítkovick˘ sport 
pfied dávn˘mi 

lety a dnes

Horní fiada zleva: trenér a pfiedseda oddílu Milan Slonãík, Du‰an Dobiá‰, Ale‰ Kolafiík, Vra-
tislav Chota‰ ml., Petr Krejãí, Roman Piskofi, Pavel Sztwiertnia, Tomá‰ Bauko, Petr BystroÀ,
Tomá‰ Zezulák, ãlenové v˘boru Ale‰ Juchelka a Miroslav Gregu‰.

Dolní fiada zleva: Martin Gorgol, Martin HloÏanka, Sergej Aksenov, Martin Fiala, Janko
Stapaj, Jifií Irain.

Mistr âeské republiky v zápase, voln˘ styl pro rok 2006

TJ Sokol Vítkovice

Dne 9. 12. 2006 se v Teplicích uskuteãnilo
finálové kolo I. ligy muÏÛ v zápase - voln˘ styl.

1. místo a titul pfieborníka âeské republiky
získali zápasníci TJ Sokol Vítkovice. Pfiedseda
oddílu a trenér Milan Slonãík nám k tomu fiekl:

„Pfied odjezdem do Teplic jsme mûli smÛlu,
kdyÏ se nám zranily dlouholeté opory druÏstva
Du‰an Dobiá‰ a Roman Piskofi a dal‰í ãlen
druÏstva Marián Slonãík odcestoval mimo re-
publiku. Já jsem i pfies toto oslabení druÏstva
byl optimistou a vûfiil, Ïe kluci v Teplicích vy-
hrají a pro ná‰ oddíl získají po pûti letech zno-
vu titul Mistra âR. Za pfiedvedené v˘kony mÛ-
Ïu jen tûÏko vyzvednout jednotlivce, protoÏe
v‰ichni kluci, ktefií zápasili, podávali v˘kony
za hranici sv˘ch souãasn˘ch moÏností. At’ uÏ
to byla generace mlad˘ch zápasníkÛ - Martin
HloÏanka, Tomá‰ Zezulák, Vratislav Chota‰
ml., Sergej Aksenov, nebo ti star‰í - Janko Sta-
paj, Pavel Sztwiertnia, Ale‰ Kolafiík. Ti v‰ichni
na Ïínûnce odvedli maximum. Také bych se
rád zmínil o zápasnících, ktefií ná‰ oddíl bûhem
sezony posílili a vÏdy odvedli to, co jsme od
nich oãekávali. Je to Martin Gorgol z Tfiince,
Martin Fiala z Olomouce, Jifií Irain z Mladé
Boleslavi a Petr BystroÀ z Moravské Ostravy.
Rád bych také podûkoval na‰im sponzorsk˘m
firmám Optima a Orio, díky kter˘m se nám po-
dafiilo vybudovat v Ostravû-V˘‰kovicích jedno
z nejlep‰ích tréninkov˘ch stfiedisek pro zápas

v âeské republice. MÛÏeme zde pracovat
s mládeÏí a postupnû je zapracovávat do prvo-
ligového muÏstva seniorÛ tak, jak se nám to
podafiilo v leto‰ním roce. A pokud budeme
v na‰em oddíle pracovat s mládeÏí jako dopo-
sud, nemám o budoucnost na‰eho sportu v Os-
travû obavy.”

V˘sledky finálového kola:
TJ Sokol Vítkovice - Lokomotiva PlzeÀ
22:14, body za TJ Sokol Vítkovice: Zezulák 1;
Aksenov, Irain 3; Stapaj, HloÏanka, Kolafiík 5.
TJ Sokol Vítkovice - TJ Sokol Hradec Krá-
lové 36:6, body za TJ Sokol Vítkovice: Fiala,
Sztwiertnia 3; Stapaj, HloÏanka, Aksenov, Ze-
zulák, Irain, Kolafiík 5.
TJ Sokol Vítkovice - TJ Glaverbel Czech
Teplice 23:10, body za TJ Sokol Vítkovice:
HloÏanka, Aksenov, Zezulák, Gorgol, Irain,
Sztwiertnia 3; BystroÀ 5.

Celková tabulka mistrovství âeské 
republiky druÏstev, zápas, voln˘ styl:

1. TJ Sokol Vítkovice
2. TJ Glaverbel Czech Teplice
3. Lokomotiva PlzeÀ
4. TJ Sokol Hradec Králové
5. TAK Hellas Brno
6. Bohemians Praha

Roman Piskofi

(Pokraãování ze str. 6)
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Milé dûti,
tak jsem se v novém roce doãkal dvojná-
sobného zklamání. Jedním je, Ïe vytou-
Ïen˘ sníÏek ne a ne napadnout, to druhé
mne ãekalo v mé schránce, kde jsem ne-
na‰el ani jednu obálku, ba ani lístek od
vás. MoÏná právû proto, Ïe prosincová
soutûÏ byla se snûhov˘mi vloãkami spo-
jena, se vám do ní nechtûlo. Nu coÏ,
snad v tomto mûsíci na mne nezanevfie-
te, vÏdyÈ odmûn a dárkÛ pro ‰ikovné dû-
ti mám plnou skfiíÀ. Honem se tedy po-
díváme, co jsem si pro vás pfiichystal
pro leden. UÏ jste si nûkdy povídali
s ozvûnou? Ona toho ozvûna moc nena-
mluví, ona jen papou‰kuje konec vûty.
Uhádnete tedy, co ozvûna odpovídala?

Kronikáfika na‰eho obvodu
Lenka Kocierzová zve zájemce
na krátkou zimní procházku
dne 16. února 2007. Sraz
v 15.00 pfied radnicí.

Co má na koukání na‰e koãka? ....................................................................
Kdy jsme lezli po jabloni? ...........................................................................
Co strkáme do ponoÏky? .............................................................................
Kdo v noci houká na mûsíãek? ....................................................................
Komu dáme pomeranãe? .............................................................................
Kdo má radost ze Ïivota? .............................................................................
Co dûlá maminka u postele? ........................................................................
Kdo se obejde bez kapes? ............................................................................
Co si natoãíme z vodovodu? ........................................................................
Kdo se vãera nemyl? ....................................................................................
âí jsou tyhle podkolenky? ...........................................................................
A tyhle hodiny? ...........................................................................................
Co nám zbylo z jitrnic? ................................................................................
Co nového nosím od soboty? ......................................................................
Kolik se nás vrací zpût? ...............................................................................

Odpovûdi ozvûny vepi‰te do prázdn˘ch
fiádkÛ a za‰lete je na adresu:

SMO Ostrava
ÚMOb Vítkovice

Cihláãkova schránka
Mírové námûstí ã. 1

703 79 Ostrava-Vítkovice.

MÛÏete je také vloÏit pfiímo do mé
schránky v pfiízemí radnice. 

UÏ se tû‰ím, tak ahoj za mûsíc!
Vá‰ Cihláãek




